
Správa o činnosti Komisie životného prostredia a odpadového hospodárstva

Dňa 29. 5. 2023 sa na Obecnom úrade v Záhorskej Vsi konalo zasadnutie KŽPOH

Prítomní: Igor Meňhart, predseda komisie

Zuzana Trstenská, člen

Radoslav Jánoš, člen

Peter Polák, člen

Peter Um, člen

Stanislava Orgoňová, tajomníčka, pracovníčka OCÚ

Hostia: p. Huraj

Viktor Klik, poslanec

Zdenka Meňhartová, poslankyňa

Vladimír Sloboda, kontrolór obce

Zmena v programe zasadnutia - doplnenie bodu 5, v ktorom bol predstavený podaný projekt na

vozidlo na zber BRKO. P. Huraj predstavil projekt (72. výzva zameraná na triedený zber komunálnych

odpadov), v ktorej obec žiadala o zberové vozidlo, vedierka na zber BRKO a dva 7m3 kontajnery.

Členovia komisie sa pýtali na možnosti zmien v projektoch, lebo situácia sa za 2 roky od podania

projektu výrazne zmenila, aj legislatívne. Komisia navrhla nahradiť kontajnery vreckami do vedierok a

vypustiť z projektu kontajnery na Brko o velkosti 7m3 a objednať väčšie množstvo sáčkov do kýblikov

na zber BRKO. Komisia s pánom Hurajom preberala podrobnosti o zberovom aute. Pán Huraj prisľúbil,

že situáciu preverí a požiada o možné zmeny v projekte tak, aby čo najviac vyhovoval nielen výzve, ale

predovšetkým potrebám občanov. Poslanci, po dohode, poslali p.Hurajovi pripomienky k verejnému

obstarávaniu na zberové vozidlo. Poďakovali sme za predstavenie projektu a pokračovali v programe.

Komisia stanovené úlohy z posledného zasadnutia splnila, alebo ich ešte plní

K správe hlavného kontrolóra o zbernom dvore: komisia skonštatovala, že výhrady hlavného

kontrolóra k prevádzkovému poriadku zberného dvora a ich náprava je plne v kompetencii obce. Na

jeho aktualizácii budeme ďalej s obcou spolupracovať.

Zberný dvor: Informácie o vreciach na KO, na ktoré sa občania pýtajú. Členovia s pani Orgoňovou sa

zhodli, že by bolo dobré ich kúpiť a dať na ZO, kde by si ich občania mohli zakúpiť. Cena za vrece na

KO treba doplniť do cenníka obce. Zároveň komisia navrhla zmenu otváracích hodín na ZO:

Obec už prevádzkové hodiny zmenila, viď. aplikácia ZV



Utorok: 15.00 - 18. OO 

Štvrtok: 14.00 -17.00

Sobota: 11.00 -15.00

Do 15. júna prebiehal zber nebezpečnýchodpadov. Umiestnenie a spôsob zberu dodanými

kontajnermi na nebezpečné odpady sa zdá členom komisie nevyhovujúci, bude potrebné

prediskutovať túto skutočnosť s firmou, ktorá tento zber zastrešuje, aby sa to v budúcnosti

neopakovalo. V najbližšíchdňoch budeme vedieť kol'konebezpečného odpadu občania doniesli. Bude

to mať aj kladný vplyv na vytriedenosť KO.

Je potrebné pripraviť nové, aktualizované VZN o odpadoch, ktoré by nahradilo doteraz platné VZN

o odpadoch. Zmenila sa legislatíva aj prax zberu a triedenia odpadov v obci. Komisiaschválila

a odporúčiia obecnému zastupitel'stvu zrušiť VZN3/2020 a prijať nové VZNo nakladaní s odpadmi

a drobnými stavebnými odpadmi na územíobce v navrhovanom znení po zapracovanípripomienok

~tretnutie k PHSR sa uskutočnilo 7.6.2023, diskusia bola dlhá, ale zhodli sme sa , že obec má dosť

problémov, ktoré treba pomenovať a riešiť. Budeme ďalej spolupracovať s p.Švecovouna tvorbe

PHSR 2023-2030.

Je na škodu, že týchto stretnutí sa nezúčastňuje žiadny zástupcaobecného úradu.

Vrecká a smetné koše na psie exkrementy: Vrecká a koše komisia navrhuje kúpiť za peniaze získané

z dani zo psa. Finančnákomisia sa stotožnila s naším názorom a odsúhlasila finančné prostriedky na

nákup 7 košov a 50 sád sáčkovna psie exkrementy.

Brigáda29.4.2023 nenaplnila očakávanie. Účasť5 občanov nemôže ospravedlniť ani predpoveď

nepriaznivého počasia.Týždeňpred týmto termínom bol v sobotu Deň zeme, kedy mnohé

samosprávy naplánovali obecné brigády. Treba organizovať brigádu skôr, keď ešte nie je príliš vysoká

tráva, a je potrebné ju lepšie spropagovať, aby prišlo viac občanov.

Príspevokod envirofondu: Envirofond sa zatial' neozval.

Komisiaodporučila obci podať žiadosť o ročný príspevok na BRKO od Envirofondu.

EcoButt:Veľmi dobrý nápad recyklácie špakov z cigariet, ale zatial'príliš drahý.



BRKO zo školy a škôlky: Bolo by dobré, keby mala obec výkazy/záznamy o množstve BRKO vyvezených

zo školy a škôlky. Zlepšilo by nám to percentuálnu vytriedenosť komunálneho odpadu.

Čipovanie nádob: Zatial' nemáme žiadne ďalšie informácie k avizovanému prečipovávaniu smetných

nádob na KO.

Treba odstrániť staré a nefunkčné nádoby na sklo. Máme nové.

Komisia dostala podnet na konanie, občania videli, ako obyvatelia tzv. Kormošovej vily vytvárajú

skládku bioodpadu pri Ďalovke. Starostovi obce bola zaslaná výzva na začatie priestupkového konania

aj s fotodokumentáciou

Dňa 15.6.2023 sa vo večerných hodinách uskutočnil postrek proti komárom. Občania nepociťujú, žeby

sa množstvo komárov zmenšilo. Tiež sa sťažujú, že niektoré ulice neboli postriekané, napriek tomu, že

zamestnanec OCÚ sa viezol vo vozidle vykonávajúcom postrek. Postrek sa navyše vykonával

spôsobom, ktorý nebol vykonávaný podľa zákona 355/200/ a metodiky RUVZ.

Igor Meňhart

Predseda komisie ŽPOH


